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   `    Protokół Nr IX/2016 

z IX Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 
która odbyła się w dniu 29  września 2016 roku 

w Domu Kultury w Lubawce przy ul. Kamiennogórskiej 19. 
 
 

Czas trwania sesji: od godz. 1400  do godz. 1755 
Sesja była filmowana przez Telewizję Kablową „LUB- SAT” Lubawka, TV Kamienna Góra. 
 
 Ad. 1. Otwarcie obrad 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie art. 20 ustawy o 
samorządzie gminnym otworzyła obrady IX sesji. Po sprawdzeniu listy obecności 
poinformowała, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie   prawomocnych 
decyzji.  Radny nieobecny: Alfred Bagiński. Następnie  przywitała  Burmistrza, Zastępcę 
Burmistrza, Sekretarza, Skarbnika Gminy, Radnych  Powiatowych,  kierowników  referatów  
Urzędu Miasta  oraz jednostek  organizacyjnych. Przywitała również przedstawicieli mediów, 
prasy, a także gospodarzy sesji  - Radnych. 
Lista obecności  radnych  stanowi  załącznik  nr 1, lista obecności pracowników Urzędu oraz  
zaproszonych gości załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek obrad i zapytała, 
czy radni zgłaszają jakieś wnioski w sprawie zmiany w porządku obrad. Zgłosiła wniosek 
omówiony na Komisjach  o wprowadzenie do porządku obrad sesji  jako poz. 11 h projekt 
uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr VIII/187/16 rady Miejskiej w Lubawce z dnia 25 
sierpnia 2016 roku w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych, regulaminu 
korzystania z kaplic cmentarnych oraz ustaleń stawek i opłat cmentarnych. 
Wniosek przyjęty został jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 
obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 14 radnych 14 
głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła 
porządek obrad. 
Zatwierdzony porządek sesji :  

1. Otwarcie sesji. 
2. Wniosek w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy miedzy sesjami. 
7. Gmina Lubawka w Aglomeracji Wałbrzyskiej 
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• plany i założenia, 
• dostępność do środków finansowych w Aglomeracji Wałbrzyskiej Gminy 

Lubawka. 
8. Informacja Burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 
9. Informacja na temat realizacji programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 

pozarządowymi w 2015/2016 roku 
10. Informacja Burmistrza z zakresu konserwacji i naprawy urządzeń energetycznych 

Gminy Lubawka 
11.  Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

a/ wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2016, 
b/powołania członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lubawce, 
c/ wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Lubawka porozumienia dotyczącego 
założenia i prowadzenia przez Powiat Kamiennogórski Przedszkola Specjalnego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Kamiennej Górze, 
d/ uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych dla Gminy Lubawka na lata 2017-2020, 
e/ wyrażenia zgody na przekazanie w użytkowanie nieruchomości niezabudowanej na 
rzecz Sołectwa Jarkowice, 
f/ wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży, 
g/ zmiany Uchwały Nr VII/170/16 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 czerwca 2016 
roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Lubawka, 
h/ zmiany Uchwały Nr VIII/187/16 rady Miejskiej w Lubawce z dnia 25 sierpnia 2016 
roku w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych, regulaminu 
korzystania z kaplic cmentarnych oraz ustalenia stawek i opłat cmentarnych.  

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
14. Zamknięcie obrad IX sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z VIII sesji  wyłożony był w 
biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją ma możliwość wnieść swoje uwagi. Na 
wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło,  Rada Miejska w obecności 14 radnych, 14 
głosami „za” przy 0  głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących” głosując jawnie przez 
podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z VIII Sesji. 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych  
 Interpelacje radnych – nie wpłynęła żadna interpelacja .  
 
  Zapytania:  
Przewodnicząca Rady Pani W. Zabiegło udzieliła głosu Radnym w sprawie zapytań:  
Radny Artur Sarzyński – pytania do Pani Burmistrz – zapytał, na jakim etapie jest dalsza 
rozbudowa szkoły,  
Drugie pytanie – zapytał, czy możliwe jest utwardzenie łącznika między ulicami 
Kamiennogórską i Anielewicza, 
Trzecie pytanie – zapytał, czy już została wykonana konserwacja skoczni. 
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Radna Iwona Dereń – pytania do Pani Burmistrz – zapytała, czy można przeprowadzić 
remont drogi dojazdowej do garaży przy ul. Bohaterów Stalingradu, 
Drugie pytanie – zapytała, co można zrobić z walącym się budynkiem przy ul. Bocznej, 
Trzecie pytanie – zapytała, czy plac obok domu po Pani Rogoży można przeznaczyć na 
miejsca parkingowe. 
Radny Piotr Wiktorowski - pytania do Pani Burmistrz – zapytał, co będzie z orkiestrą dętą, bo 
zauważył, że pomieszczenia odebrane orkiestrze w budynku MGOPS od wielu miesięcy są 
nadal niezagospodarowane,  
Drugie pytanie – zapytał, czy można postawić kwietniki w Chełmsku Śląskim, gdyż parkujące 
samochody blokują drogę dojazdową do Okrzeszyna, 
Pytanie trzecie – do Prezesa SANIKOMU – w związku z tym, że remont wodociągów w 
Chełmsku Śląskim jest planowany na 2019 rok, a stare rury pękają i zalewają bloki Spółdzielni 
Mieszkaniowej, zapytał, czy remontu nie można przeprowadzić wcześniej. 
Radny Artur Sarzyński – pytanie do Prezesa SANIKOMU -  zapytał, czym spowodowany jest 
uciążliwy zapach wydobywający się i instalacji zakładu i co można z tym zrobić, 
Radny Mariusz Głód – pytania do Pani Burmistrz – zapytał, dlaczego całkowicie rozebrano 
salę gimnastyczną w ZSzP w Lubawce, 
Drugie pytanie – zapytał, czy nie można ułożyć kładki przez tory od ul. Torowej do ul. 
Mickiewicza, 
Trzecie pytanie – zapytał, czy można ustawić kubły na śmieci w okolicy ogródków 
działkowych, 
Czwarte pytanie – zapytał, czy można przyciąć gałęzie drzewa rosnącego przy budynku 
Kamiennogórska 31 – niszczą one nowo położoną elewację. 
Radna Aldona  Ochmańska – pytania do Pani Burmistrz – zapytała, w jaki sposób można 
rozwiązać problem dotyczący drogi przy posesji P. Kozickich, gdyż woda z drogi notorycznie 
zalewa tam posesję, 
Drugie pytanie – zapytała, dlaczego nie świecą lampy w Miszkowicach, 
Trzecie pytanie – zapytała o możliwość wykonania nowej nawierzchni drogi w Jarkowicach. 
Radny Sławomir Antoniewski – pytania do Prezesa SANIKOMU – zapytał, dlaczego od 
dłuższego czasu jest słabe ciśnienie wody w blokach przy ul. Krótkiej. 
Drugie pytanie – zapytał, ile czasu trwa przyłączenie do wodociągu od momentu złożenia 
wniosku. 
Radna Ewa Garbień – pytanie do Pani Burmistrz – zapytała, czy możliwe jest zamontowanie 
progów zwalniających przy ul. Strzeleckiej w Chełmsku Śląskim. 
Radny Jan Włodarczyk – pytanie do Pani Burmistrz – zapytał, czy można zmodernizować 
place zabaw przy przedszkolach w naszej gminie. 
Radny Krzysztof Jawor – pytanie do Pani Burmistrz – zapytał, czy można zamontować lampy 
przy ul. Torowej, 
Drugie pytanie – pytanie do Radnego Powiatowego – zapytał, jak długo będzie trwał remont 
drogi w Błażkowej. 
Radna Aldona Ochmańska – pytanie do radnego Powiatowego – zapytała, czy Pan radny ma 
wiedzę dotyczącą remontu drogi wojewódzkiej. 
Radna Wanda Zabiegło – pytanie do Pani Burmistrz – zapytała, czy można postawić ławki 
przy ul. Aleja Wojska Polskiego i przy ul. Wodnej. 
Radny Jan Włodarczyk – pytanie do Pani Burmistrz – zapytał, czy można wnioskować do PKP, 
by zlikwidować znak STOP na przejeździe kolejowym przy ul. Szymrychowskiej, a 
zamontować tam światło. 
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 Ad.5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami 
 
Burmistrz Miasta Ewa Kocemba przedstawiła informację o pracy w okresie między sesjami, 
od ostatniej  sierpniowej sesji Rady Miejskiej w Lubawce. 
 
Informacja o wydarzeniach, spotkaniach i wyjazdach  
 
26.08.2016r. 
-  w gabinecie Burmistrza odbyło się spotkanie w sprawie utworzenia Uniwersytetu III wieku 
- udział w obchodach Święta Chleba i Piernika w Jaworze 
27.08.2016r. 
- udział w VI Powiatowym Święcie Mleka nad zalewem w Kamiennej Górze 
- udział w Dożynkach Gminnych Gminy Dobromierz 
29.08.2016r. 
 - podpisanie umowy na zimowe utrzymanie dróg (Powiat Kamiennogórski, Gmina Wiejska 
Kamienna Góra, Gmina Lubawka) 
01.09.2016r. 
- uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego – w poszczególnych szkołach Gminę reprezentowali – 
Burmistrz, Zastępca Burmistrza i Sekretarz Miasta 
02.09.2016r. 
- w UMWD we Wrocławiu ogłoszone zostały wyniki konkursu „Piękna Wieś Dolnośląska 
2016” Gmina Lubawka brała w nim udział po raz pierwszy. Podsumowanie tegorocznego 
konkursu odbędzie się dnia 8.10.2016r.w Chełmsku Śląskim. 
03.09.2016r. 
- udział w Narodowym czytaniu Quo wadis – czytanie odbywało się na rynku w Lubawce i w 
Chełmsku Śląskim 
- udział w IV Biegu WOP-isty w Opawie 
- udział w XXII edycji Otwartych Zawodów w Kolarstwie Górskim w Lubawce (zawody 
odbywały się także 04.09.2016r.) 
05.09.2016r. 
- odbyła się Rada Budowy szkoły przy ul. Mickiewicza w Lubawce 
Pani Burmistrz odpowiedziała na pytanie Radnego Mariusza Głód – teoretycznie można było 
zostawić stare sale i dobudować trzecią, ale stare sale ze względu na różnice poziomów nie 
były przystosowane do potrzeb osób niepełnosprawnych i była obawa, że będzie to 
kolidowało z projektem o dofinansowanie budowy części edukacyjnej szkoły. Moglibyśmy z 
tego powodu nie otrzymać środków na budowę szkoły. 
09.09.2016r. 
- w gabinecie Burmistrza odbyło się spotkanie w sprawie Centrum Logistycznego 
10.092016r. 
- udział w otwarciu Miejsca Odpoczynku Opawska Ostoja połączonym z obchodami Dnia 
Pawiaka w Opawie, 
- udział w Dożynkach Gminnych Gminy Bolków w Sadach Dolnych, 
- udział w Dożynkach Gminnych Gminy Kamienna Góra w Krzeszowie. 
12.09.2016r. – 26.09.2016r. 
- udział w zebraniach wiejskich wszystkich wsi Gminy Lubawka, zebrania dotyczyły podziału 
środków funduszu sołeckiego na rok 2017. 
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13.09.2016r. 
- udział w Konwencie Powiatowym w Kamiennej Górze, uzgadniane były sprawy związane z 
transportem publicznym w powiecie kamiennogórskim oraz wspólne inwestycje drogowe na 
drogach powiatowych. 
15.09.2016r. 
- udział w Konwencie samorządowców obszaru byłego województwa jeleniogórskiego w 
Wojcieszycach. 
17.09.2016r. 
- na stadionie miejskim w Lubawce odbyły się Gminne Dożynki Gminy Lubawka. W tym roku 
MGOK organizował dożynki wspólnie z mieszkańcami Niedamirowa. 
21.092016r. 
- w gabinecie Burmistrza nastąpiło podpisanie protokołu odbioru robót drogowych Bukówce 
i Jarkowicach oraz na Podlesiu – realizowanych wspólnie z samorządem województwa 
dolnośląskiego.  
Pani Burmistrz dodała, że przed nami jeszcze dokończenie drogi w Okrzeszynie (musi być 
ogłoszony nowy przetarg) i remont mostu w Opawie. Kończymy dokumentację na ulice 
Mickiewicza w Lubawce i Starorynkową w Chełmsku Śląskim. 
Radna Wanda Zabiegło zapytała, co z ulicą Krótką w Lubawce. 
Pani Burmistrz odpowiedziała, że w tym przypadku konieczna jest analiza geologiczna, aby 
dopasować technologię wykonania drogi ( woda podmywa tam grunt i niszczy nawierzchnię). 
23.09.2016r. 
- udział w inauguracji III edycji Dolnośląskiego Małego Mistrza na przebudowanym Stadionie 
Miejskim w Lubawce w ramach jego oddania do użytku. 
24.09.2016r. 
- udział w uroczystym otwarciu przebudowanego Stadionu Miejskiego w Lubawce. 
Pani Burmistrz poinformowała, że murawa na stadionie jest bardzo dobrej jakości – płyta 
główna może być używana przez 8 godzin tygodniowo, takie są wymogi, by przez okres 2 lat 
nie stracić gwarancji. 
Na uroczystość otwarcia stadionu przyjechali reprezentanci Polski w LA: Bartłomiej 
Chojnowski, Damian Świderski, Jacek Bocian, Marcin Marciniszyn. Pani Burmistrz zaznaczyła, 
że sportowcy przyjechali za darmo i za to złożyła podziękowania Pani Iwonie Krawczyk. Pani 
Burmistrz wręczyła także podziękowania w formie dyplomów dla Radnych Rady Miejskiej w 
Lubawce: Krzysztofa Jawora, Marka Szoty, Wandy Zabiegło i Andrzeja Lubienieckiego. 
Wymieniła także 15 osób, które pomagały przy stadionie: Iwona Krawczyk, Cezary Przybylski, 
Wanda Zabiegło, Jan Orzechowski, Bilicki, Przychodny, Aldona Ochmańska, Andrzej 
Lubieniecki, Artur Sarzyński, Iwona Dereń, Jan Włodarczyk, Marek Szota, Mariusz Głód, 
Sławomir Antoniewski i Sławomir Rżany. Za „Małego Mistrza” podziękowania złożyła Panu 
Prezesowi Kaczorowi. 
25.29.2016r. 
- udział w Dożynkach Zielarskich w Szczepanowie. 
Pani Burmistrz zauważyła, że w Szczepanowie, Opawie  i Niedamirowie mieszkańcy działają 
bardzo prężnie. 
 
Burmistrz Miasta poinformowała także, że w okresie między sesjami wydała łącznie 22 
zarządzenia – wszystkie opublikowane są na stronie BIP Lubawka. 
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Burmistrz Miasta ogłosiła także, że na 29.10.2016r. planowana jest inauguracja 
Uniwersytetu III wieku. 
 
Burmistrz Miasta poinformowała Radę, że dostaliśmy pozwolenie na budowę Bukówki. 
Zaprezentowała kolejne etapy budowy i założenia projektu. Powiedziała, że udało się 
połączyć siły trzech instytucji: RZGW, Nadleśnictwa i AMR, które zgodziły się oddać Gminie 
nieruchomości na cele budowlane na czas trwania budowy i kolejnych 10 lat. Teraz czynione 
są starania o środki zewnętrzne na ten cel. 
Radny Włodarczyk zapytał, czy w związku z tym, że 80% ludzi przebywających nad wodą to 
mieszkańcy Wałbrzycha i Kamiennej Góry, nie można połączyć sił i pozyskać środki finansowe 
od tych właśnie gmin. 
Burmistrz Miasta odpowiedziała, że Gmina Lubawka nie potrzebuje pomocy, gdyż po 
zakończeniu budowy będzie możliwość zarabiania na tej inwestycji – chociażby płatne 
miejsca parkingowe. 
Radna Dereń powiedziała, że jest jej bardzo przykro, że na otwarciu stadionu nie 
wspomniano o naszych olimpijczykach – Dereń, Surdyka; Pan Marszałek nawet nie 
wspomniał, że nasza gmina też ma swoich olimpijczyków. Nie powiedział także, że mamy też 
wiele sukcesów i wielu wspaniałych zawodników i trenerów. 
Burmistrz Miasta odpowiedziała, że przywitała Panią Dereń jako Radną i olimpijkę z Nagano, 
a Pan Marszałek nie wspomniał o tych rzeczach, ponieważ dotyczą one sportów zimowych, a 
nie lekkoatletyki. 
Radny Wiktorowski zapytał, czy po zakończeniu inwestycji na Bukówce, Gmina będzie mogła 
od razu zacząć zarabiać? 
Burmistrz Miasta odpowiedziała, że w dniu dzisiejszym nie potrafi udzielić odpowiedzi na to 
pytanie. 
 
Przewodnicząca W. Zabiegło ogłosiła 5 minut przerwy. 
 
Ad.6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Jan Włodarczyk przedstawił informację Komisji 
Rewizyjnej o pracy Komisji między sesjami. Komisja odbyła 1 posiedzenie w dniu 22 września 
2016 roku. Komisja przeprowadziła kontrolę wszystkich jednostek OSP działających na 
terenie Gminy Lubawka. W kontroli oprócz członków komisji udział wzięli także Piotr Rybak, 
Paweł Mazur i Naczelnicy poszczególnych OSP. Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w 
działaniu naszych jednostek. 
Komisja Rewizyjna poparła wniosek jednostek o zakup wozów bojowych dla OSP Lubawka i 
OSP Chełmsko Śląskie. 
Prowadząca obrady sesji Przewodnicząca W. Zabiegło zapytała Radnych, czy są  pytania do 
informacji Komisji Rewizyjnej – nie było pytań. 
 
 Ad.7. Gmina Lubawka w Aglomeracji Wałbrzyskiej  
 Burmistrz Miasta wymieniła główne projekty, które zostały złożone do Aglomeracji 
Wałbrzyskiej wraz z harmonogramem ich rozstrzygnięcia. Szczególną uwagę zwróciła na 
projekt rozbudowy szkoły w Lubawce. 
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 Ad 8. Informacja Burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze  
Skarbnik Gminy przedstawiła szczegółową analizę wykonania budżetu na dzień 30.06.2016r. 
Przedstawiła analizę dochodów i wydatków Gminy z podziałem na poszczególne działy. 
Analiza budżetu stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Radni zwrócili uwagę na rosnący deficyt, który na początku planowany był w wys. 1.400.000 
zł, a wzrósł do poziomu 3.400.000 zł. 
 
Ad.9. Informacja na temat realizacji programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 
pozarządowymi w 2015/2016 roku 
 
Burmistrz Miasta poprosiła Radnych o przełożenie przedstawienia tej informacji  na 
październikową sesję z powodu dużej absencji chorobowej w Referacie OELiUSC. 
 
Ad.10. Informacja Burmistrza z zakresu konserwacji i naprawy urządzeń energetycznych 
Gminy Lubawka 
 
Burmistrz Miasta poinformowała, że w Lubawce i Chełmsku Śląskim konserwacją zajmuje się 
Pan Czesław Szota, na pozostałych terenach wiejskich konserwacji dokonuje TAURON, gdyż 
jest on właścicielem wszystkich słupów energetycznych. Poprzedni konserwator nie do końca 
był rozliczany z powierzonych mu zadań, dlatego nie otrzymał ostatniego wynagrodzenia. 
Ogólnie można powiedzieć, że sieć jest w złym stanie technicznym. 
 
Czesław Szota powiedział, że stan instalacji w Lubawce i Chełmsku Śląskim jest tragiczny. Są 
to słupy starego typu, instalacja położona jest w ziemi, nie jest izolowana, co powoduje, że 
często ulega uszkodzeniom przez innych wykonawców (np. podczas remontu dróg, urządzeń 
wodnych czy instalacji telewizyjnych). Pan Szota zaapelował do wykonawców, by 
niezwłocznie zgłaszali każde uszkodzenia przewodów. Dodał, że słupy są skorodowane, 
wymagają wymiany, bo stanowią realne zagrożenie dla osób i mienia. Zaproponował, by w 
urzędzie powołać komisję, która oceni stan słupów energetycznych. 
 
Radna Zabiegło zapytała, dlaczego  w ciągu dnia są okresy, kiedy zapalone są światła uliczne? 
 
Czesław Szota odpowiedział, że każda awaria oświetlenia musi być usuwana pod napięciem, 
dlatego często by wymienić jedną żarówkę, musi być włączony cały obwód. 
 
Ad.11. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
 
a/ Projekt uchwały w sprawie:  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 
2016,( załącznik do niniejszego protokołu)  odczytała  Monika Stanek-Gamoń – Skarbnik 
Gminy 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień, Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radych  - „za”  11 – przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 3 głosach 
„wstrzymujących”  podjęła Uchwałę Nr IX/188/16 w sprawie   wprowadzenia zmian w 
budżecie Gminy Lubawka na rok 2016.  
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b/ Projekt uchwały w sprawie:  powołania członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Lubawce, (załącznik do niniejszego protokołu) odczytała  Wanda Zabiegło – Przewodnicząca 
Rady Miejskiej 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radych  - „za”  10 – przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 4 głosach 
„wstrzymujących”  podjęła Uchwałę Nr IX/189/16 w sprawie : wyrażenia zgody na nabycie 
przez Gminę Lubawka nieruchomości niezabudowanej. 
 
c/ Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Lubawka 
porozumienia dotyczącego założenia i prowadzenia przez Powiat Kamiennogórski 
Przedszkola Specjalnego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Kamiennej 
Górze, (załącznik do niniejszego protokołu) odczytała  Ewa Kocemba – Burmistrz Miasta 
  
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień, Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radych  - (jednogłośnie) „za”  14 – przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 
głosach „wstrzymujących”  podjęła Uchwałę Nr IX/190/16 w sprawie :  wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Gminę Lubawka porozumienia dotyczącego założenia i prowadzenia przez 
Powiat Kamiennogórski Przedszkola Specjalnego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 
Specjalnych w Kamiennej Górze. 
 
d/ Projekt uchwały w sprawie:  uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych dla Gminy Lubawka na lata 2017-
2020,(załącznik niniejszego protokołu) odczytała  Jowita Martyńska - Kierownik Referatu 
ROŚiMRW 
  
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania.  
 
Radny Sarzyński zapytał, czy w związku z planowanymi inwestycjami na kwotę 2 mln zł i 
założonymi podwyżkami dla mieszkańców, środki na sfinansowanie inwestycji mają 
pochodzić tylko z tych podwyżek, czy SANIKOM stara się też o inne zewnętrzne środki. 
Prezes Wojdyła odpowiedział, że są to prace odtworzeniowe, remontowe, więc nie ma 
możliwości pozyskania środków zewnętrznych. 
Radny Wiktorowski zapytał, czy ten plan jest „sztywny”, czy można zmienić w nim kolejność 
zaplanowanych prac?  
Prezes Wojdyła odpowiedział, że to jest tylko plan, który może ulec zmianie. Bo np. jeżeli 
Gmina będzie miała w planach  remont drogi, to prace zostaną skoordynowane. 
Burmistrz Miasta poprosiła, by uwzględnić przy okazji remontu ulic, także wymianę sieci 
wodno-kanalizacyjnej i energetycznej, by prace przebiegały równolegle i żeby później nie 
niszczyć nowych nawierzchni. 
Radny Głód zawnioskował o lepszą jakość prac podczas remontu dróg. 
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zarządziła głosowanie. Na wniosek 
Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień, Rada Miejska w głosowaniu jawnym  
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w obecności 14 radych  - (jednogłośnie) „za”  14 – przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 
głosach „wstrzymujących”  podjęła Uchwałę Nr IX/191/16 w sprawie: uchwalenia 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych dla Gminy Lubawka na lata 2017-2020. 
 
e/ Projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na przekazanie w użytkowanie 
nieruchomości niezabudowanej na rzecz Sołectwa Jarkowice, (załącznik do niniejszego 
protokołu) odczytała  Jowita Martyńska - Kierownik Referatu ROŚiMRW 
  
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień, Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radych  - (jednogłośnie)  „za”  14 – przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 
głosach „wstrzymujących”  podjęła Uchwałę Nr IX/192/16 w sprawie: wyrażenia zgody na 
przekazanie w użytkowanie nieruchomości niezabudowanej na rzecz Sołectwa Jarkowice. 
 
f/Projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do 
sprzedaży,(załącznik do niniejszego protokołu) odczytała Jowita Martyńska - Kierownik 
Referatu ROŚiMRW 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień,  Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radnych – (jednogłośnie) „za” - 14 przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 
głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/193/16 w wyrażenia zgody na 
przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 
 
g/ Projekt uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr VII/170/16 Rady Miejskiej w Lubawce z 
dnia 28 czerwca 2016 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Lubawka (załącznik do niniejszego protokołu),  odczytała Jowita Martyńska - 
Kierownik Referatu ROŚiMRW 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień, Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radych (jednogłośnie) „za” – 14  przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/194/16 w sprawie: zmiany Uchwały Nr 
VII/170/16 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 czerwca 2016 roku w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubawka. 
  
h/ Projekt uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr VIII/187/16 Rady Miejskiej w Lubawce z 
dnia 25 sierpnia 2016 roku w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych, 
regulaminu korzystania z kaplic cmentarnych oraz ustalenia stawek i opłat cmentarnych, 
(załącznik do niniejszego protokołu) odczytała  Jowita Martyńska - Kierownik Referatu 
ROŚiMRW 
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Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zapytała, czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie. Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień, Rada 
Miejska w głosowaniu jawnym  
w obecności 14 radych  - (jednogłośnie) „za”  14 – przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 
głosach „wstrzymujących”  podjęła Uchwałę Nr IX/195/16 w sprawie: zmiany Uchwały Nr 
VIII/187/16 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 25 sierpnia 2016 roku w sprawie uchwalenia 
regulaminu cmentarzy komunalnych, regulaminu korzystania z kaplic cmentarnych oraz 
ustalenia stawek i opłat cmentarnych. 
 
Ad.12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Powiatowy Jan Orzechowski: – w związku z pytaniem Radnej Ochmańskiej informuję, 
że pytanie dotyczyło drogi wojewódzkiej i nie dotyczy Powiatu. 
- droga do Błażkowej ma być skończona do końca listopada 2016 roku. Prośba do Pani 
Burmistrz, żeby wyrównać drogę do Błażkowej wzdłuż torów kolejowych, wtedy mieszkańcy 
będą mogli z niej korzystać. Nie trzeba tam dużych nakładów finansowych. 
- w sprawie organizacji ruchu w Chełmsku Śląskim (pytanie Radnego Wiktorowskiego), 
zostało już ustalone z Zarządem Powiatu, żeby wpisać drogę w Błażejowie do kapitalnego 
remontu i pozyskać środki zewnętrzne na ten cel. 
- dziękuję Radzie za wkład w sprawę remontu drogi do Błażkowej. 
 
Dyrektor MGOK Łukasz Prochacki – poinformował, że prace konserwacyjne na skoczni 
powinien wykonać wykonawca, bo jest to także przedmiotem zawartej umowy. Wczoraj 
przeprowadził rozmowę z wykonawcą i ustalił, że do wykonania prac konserwacyjnych 
drewno musi mieć odpowiednią wilgotność. Dlatego prace te zostaną wykonane za ok. 1-2 
tygodnie. 
- w sprawie orkiestry dętej trwają negocjacje - przeprowadzono rozmowy z Panem 
Prezesem, członkami orkiestry i Panem Migdalskim. Są pewne propozycje. Na 28 
października zaplanowane jest spotkanie z całym zespołem i jest nadzieja, że uda się 
osiągnąć kompromis i wznowić prace orkiestry. 
Radny Włodarczyk – poprosił o wykonanie bramy wjazdowej na teren stadionu tak, by mógł 
wjechać tam ratrak. 
 Dyrektor Prochacki – prace już się rozpoczęły i w najbliższym czasie zostanie to wykonane. 
 
Prezes Andrzej Wojdyła – w związku z pytaniem Radnego Wiktorowskiego poinformował, że 
jest zrobiony plan, kwestia kolejności wykonania zadań jest drugorzędna. Możliwe, że 
zadanie to zostanie wykonane wcześniej, bo jego koszt nie jest duży – ok. 80.000 zł. 
- jeżeli chodzi o ulicę Krótką, to powiedział, że jest problem ze sterowaniem na ul. Aleja 
Wojska Polskiego, do końca tygodnia SANIKOM zakupi nowe urządzenia sterownicze i w 
połowie przyszłego tygodnia problem ciśnienia wody na ul. Krótkiej powinien zniknąć. 
- sprawa przyłącza w Jarkowicach – SANIKOM nie otrzymał zlecenia na wykonanie przyłączy, 
więc w tej sprawie nic nie jest robione. Właścicielem jest Nadleśnictwo, więc po jego stronie 
leży wykonanie przyłącza. 
- nieprzyjemne zapachy mogą mieć kilka przyczyn: odpady biologiczne przed stabilizowaniem 
magazynowane są na zewnątrz (wytwarza się nieprzyjemna woń), zostały zakupione nowe 
urządzenia, które powinny zneutralizować te zapachy;  zbiorniki odstojnikowe – konieczne 
jest zakupienie środków, które zneutralizują bakterie. W tej sprawie Prezes umówiony jest 
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na Targach Poznańskich; kolejną przyczyną może być filtr – wkładem filtracyjnym  jest kora, 
która ma już 4 lata, SANIKOM chce wymienić ten wkład, ale na razie na zewnątrz jest zbyt 
wysoka temperatura. Ogólnie rzecz biorąc, konieczna jest modernizacja zakładu – sprawa ta 
już była poruszana na Zarządzie. 
Na przełomie 2017/2018 roku planowana jest inwestycja, kończą się konsultacje 
wojewódzkie, od tego planu zależy dofinansowanie ze środków zewnętrznych, od tego planu 
zależy też uzyskanie pozwolenia na budowę. 
W sobotę organizowane są dni otwarte – Prezes Wojdyła zaprosił wszystkich mieszkańców, 
zakład będzie na rozruchu, będą też zabawy i konkursy dla dzieci. 
Radny Sarzyński powiedział, że  chodziło mu o doraźne środki, które zniwelują nieprzyjemny 
zapach. Na razie ludzie proszą, ale wkrótce reakcje mogą być bardziej ostre. 
Prezes Wojdyła odpowiedział, że jak już zaznaczył, firma pracuje nad zakupem urządzeń, ale 
nie można kupić ich „od ręki” – trzeba czekać na zamówienie, nie jest to zależne od 
SANIKOMU. 
Radny Wiktorowski powiedział, że ustawianych jest co raz więcej pojemników na śmieci, co 
powoduje, że rzadziej są opróżniane i strasznie z nich śmierdzi. 
Prezes Wojdyła odpowiedział, że ludzie wrzucają do pojemników odpady biologiczne, które 
gniją i śmierdzą. 
Radna Zabiegło zauważyła, że śmierdzi także z opróżnionych kubłów i zapytała, czy co jakiś 
czas nie można ich umyć. 
Prezes Wojdyła poinformował, że dwa razy do roku wszystkie kubły są myte i 
dezynfekowane. 
Radny Głód zapytał, czy worki z liśćmi można wystawiać przy śmietnikach. 
Prezes Wojdyła odpowiedział, że nie można, takie odpady należy samemu odwieźć na 
PSZOK, gdzie przygotowane są odpowiednie pojemniki na bio-odpady. Nie można przewozić 
ich z innymi segregowanymi śmieciami. 
 
Burmistrz Ewa Kocemba - poprosiła SANIKOM, by rozpoznał możliwość pozyskania środków 
na prace remontowe na instalacji wodno-kanalizacyjnej. 
- będą wykonane prace na drodze przy ul. Bohaterów Stalingradu, 
- dom przy ul. Bocznej – toczy się sprawa spadkowa, ale policja budowlana stwierdziła, że nie 
ma zagrożenia ze strony tego budynku, nie grozi on zawaleniem, 
- dom po Pani Rogoży – planowana jest jego sprzedaż, a jeżeli nie uda się go sprzedać, to 
trzeba będzie go rozebrać. Poprosiła Panią Kierownik Wiśniewską o rozpoznanie w 
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, czy może tam być parking, 
- lampy przy ul. Torowej – poprosiła o ustalenie z Panem Wójcikiem, jakie są możliwości 
zainstalowania tam dodatkowych lamp (może z rozbiórki), 
Radny Sarzyński  powiedział, że na ul. Torowej nie ma instalacji. 
- kładka przez tory – Pani Burmistrz poinformowała, że do PKP zostanie wysłane zapytanie, 
czy jest możliwe zrobienie takiej kładki, 
- kubły przy działkach – to zarząd działek musi wystąpić z wnioskiem o postawienie kubłów i 
opłacać wywóz tych śmieci, 
- odwodnienie posesji P. Kozickich – melioracja jest w fatalnym stanie, trzeba sprawdzić jaka 
jest możliwość usunięcia przyczyn, 
Radna Ochmańska powiedziała, że rów nie odbiera wody i chyba chodzi tam o proste prace. 
- oświetlenie w Miszkowicach i Jarkowicach – jest problem z Turonem, który jest 
konserwatorem, na przyszły tydzień zaplanowane jest spotkanie, by Turon zaczął 
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respektować zapisy umowy. Jeżeli nie, to Burmistrz  z Panią Mecenas będą pisać pisma w 
sprawie uzgodnienia terminów usuwania zgłoszonych usterek. 
- droga wojewódzka – wykonywane są już jakieś prace. Są też już ustalenia, że w przyszłym 
roku Gmina wspólnie z województwem będą robić chodniki w Miszkowicach i Jarkowicach, 
by dzieci bezpiecznie mogły chodzić do szkoły. 
- progi zwalniające – należy dokładnie obejrzeć te miejsca, by tych progów nie było za dużo, 
bo będzie problem z zanieczyszczeniem środowiska przez hamujące samochody. Trzeba 
apelować do mieszkańców, by jeździli ostrożnie i zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
- urządzenia zabawowe i place zabaw – są osoby odpowiedzialne za zarządzanie majątkiem 
szkół i przedszkoli. Są projekty miękkie, które dają możliwości pozyskania środków. Burmistrz 
ma nadzieję, że dyrektorzy placówek zadbają o to w przyszłym roku. Pani Burmistrz będzie 
rozmawiała z dyrektorami o możliwościach poprawy tej sytuacji. Po konsultacjach z 
dyrektorami będzie odpowiedź dot. placów zabaw. Pani Burmistrz zapowiedziała, że będzie 
egzekwowała od osób odpowiedzialnych, by pozyskiwały odpowiednie środki. 
- ławeczki – zostaną wysłane zapytania do zarządców dróg, czy Gmina może postawić ławki 
na ich terenie.  
- znak STOP – zostanie wysłane zapytanie do właścicieela drogi, czy znak może zastąpić 
światłem. 
 
Ad.13. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Sarzyński – zawnioskował, by SANIKOM złożył sprawozdanie o wykorzystaniu 
środków z tytułu opłat za wodę. 
Przewodnicząca Zabiegło poddała wniosek głosowaniu – wniosek został przyjęty w 
obecności 14 radnych – „za” 13 głosów przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym”. 
Radny Wiktorowski poparł wniosek i poprosił o podział tych kosztów na poszczególne 
miejscowości. 
 
Radna Ochmańska – w imieniu mieszkańców Jarkowic i Miszkowic zapytała, czy można 
zamontować tabliczki z informacją, gdzie jest jaki numer budynku, mieszkańcy chętnie 
pokryją koszty. 
 
Radna Ochmańska – przedstawiła prośbę o remont drogi przy dojeździe do starej piekarni 
Pana Frączka, także drogi dojazdowej do Pani Łyczko oraz remont mostu, który nie był 
remontowany od wielu lat. 
 
Radny Ptaszkowski poinformował, że tabliczki wskazujące numer domu są zamontowane w 
Błażejowie i można je wykonać z funduszu sołeckiego. 
 
Radna Ochmańska powiedziała, że fundusz sołecki potrzebny jest na plac zabaw w 
Jarkowicach i jeżeli byłaby możliwość, to można by pozyskać środki na ten cel z innych 
źródeł. 
 
Radna Zabiegło odczytała list od rodziców dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w 
Miszkowicach popierający kandydaturę Pani Anity Dytko na stanowisko Dyrektora szkoły. 
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Radny Wiktorowski podziękował Pani Burmistrz za to, że jednostki OSP nie zostały 
zaproszone na dożynki gminne. Radny poinformował, że zaproszenia powinny być kierowane 
na ręce prezesów, a nie powinni być zapraszani naczelnicy czy poszczególni członkowie. 
 
Ad.13. Zamknięcie obrad IX sesji. 
 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad i zakończyła 
obrady IX sesji o godz. 1755.  
 
 
Protokołowała i protokół sporządziła : 
Magdalena Trybuchowska-Łabencka –UM Lubawka   
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Rady Miejskiej w Lubawce 
 
 
 
 
 

 


